
Nousiaisten Kunta    PÖYTÄKIRJA 

Nuorisovaltuuston kokous 9/2023 

Aika: 25.10.2023 klo 15.00-17.34 

Paikka: Kunnantalon kahvihuone 

Kutsutut: 

Aada Elfving x 

Jami Lehtimäki 

Johanna Leino x  

Onni Lehto x 

Kia Korpelainen x  

Krista Nummila x 

Kylli Rantasalo  

Sini Nielikäinen x 

Erika Mäkeläinen, kummivaltuutettu x 

Matti Anttila, kummivaltuutettu x 

Kaisu Savolainen, hyvinvointikoordinaattori x 

Henna Isotalo, nuorisotyön koordinaattori x 

 

§116 Kokouksen avaus, laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Kokous avattiin kello 15.15. Todettiin kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus. 

 

§117 Esityslistan hyväksyminen 

Päätösehdotus: Hyväksytään esityslista. 

Päätös: Päätettiin hyväksyä esityslista. 

 

§118 Pöytäkirjantarkastajien ja ääntenlaskijoiden valinta 

Päätösehdotus: Valitaan pöytäkirjantarkastajat ja äänienlaskijat. 

Päätös: Valittiin pöytäkirjantarkastajoiksi Aada Elfving ja Johanna Leino. 

 

§119 Nuorisovaltuuston toimintasuunnitelman 2023 

Nuorisovaltuustolle valmistellaan toimintasuunnitelma vuosittain.  



Alustava suunnitelma vuodelle 2023: 

- Kuntapäättäjien keskustelupaneeli syksy 

- Kirppis 

- Nuorten liikennekäyttäytyminen II Sometiimi miettii ideoita postauksia varten. 

- kunnan viihtyvyys 

- harrastustoimintaa toisen asteen opiskelijoille 

- Aloite pyörätieliittymästä Nuorten Paikan kohdalle, Maskuntielle 

- Eduskuntavierailu loppuvuodesta 

 

Päätösehdotus: Päivitetään toimintasuunnitelmaa vuodelle 2023 

Päätös: Sovittiin, että Kia tekee Forms-kyselyn toisen asteen opiskelijoiden harrastustoimintaan liittyen, 

lähetetään Wilma-viestillä Nousiaisten lukiolle ja some-tiimi liittää Nuorisovaltuuston some-kanaviin linkin, 

Henna liittää linkin Nousiaisten some-kanaville.  

Aloite pyörätieliittymästä on toimitettu eteenpäin, ja poistetaan toimintasuunnitelmasta. 

Seuraavassa kokouksessa suunnitellaan vuodelle 2024 alustava toimintasuunnitelma. 

 

§120 Hyvinvointisuunnitelma ja kouluterveyskysely 2023  

Nousiaisten kunnassa tehdään valtuustokausittain hyvinvointisuunnitelma. Hyvinvointikoordinaattori Kaisu 

Savolainen tulee esittelemään kokoukseen työnalla olevaa hyvinvointisuunnitelmaa ja tietoa väestön 

hyvinvoinnin terveydentilasta sekä kouluterveyskyselyn tuloksia.  

Päätösehdotus: Keskustellaan aiheesta. 

Päätös: Keskusteltiin aiheesta. 

Matti Anttila saapui kello 15.49. 

Kaisu Savolainen poistui kokouksesta 16.05 

 

§121 Varsin Hyvä ry 

Varsin Hyvä ry:ltä on haettavissa Nuoriso Leader hankerahaa 100- 500 euron hankkeille, joiden 

teemana on yhdessä tekeminen. Lisätietoja https://www.varsinhyva.fi/nuoriso-leader/hankkeisiin/ 

Hakijana voi toimia vähintään kolmen 12-25 vuotiaan ryhmä, alueella toimiva yhdistys tai 

nuorisotoimi. 

Nuorten hanke kannustaa nuoria yhdessä tekemiseen ja vapaa-ajan toiminnan järjestämiseen. Tukea 

voi saada esimerkiksi erilaisten tapahtumien järjestämiseen, kurssitoimintaan sekä paljoon 



muuhunkin. 

Edellisissä kokouksissa suunniteltiin hygieniapassi kurssin järjestämistä ensi talvena, lukiolaisille luennoitsija 

kertomaan itsenäistymiseen liittyvistä asioista (laskut, lainat, hakemukset, Kelan käyttö yms.). 

Kokouksessa 20.9. päätettiin seuraavaa: Matti Järveläinen puhumaan muistamis-tekniikoista sekä 

itsenäistymiseen liittyvää infopakettia toisen asteen opiskelijoille. Sini ja Kia selvittää luennoitsijaa 

lukiolaisille järjestettävistä luennoista. Sini selvittää myös hygieniapassikurssin järjestämistä. 

Varsin Hyvä ry:ltä saatu vastaus, että nämä ovat sopivia hankkeita. Itsenäistymisteemasta olisivat valmiita 

tulemaan nuorille puhumaan Etsivät nuorisotyöntekijät, jotka ovat koostaneet aiheeseen liittyen myös 

pienen oppaan nuoren itsenäistymiseen. Pasi Isokangas selvittää ja pyytää tarjousta Matti Järveläiseltä. Sini 

selvittää mahdollisia hygieniapassikurssin järjestäjiä.  

Päätösehdotus: Päätetään hankehakemuksen tekemisestä saatujen tarjousten perusteella. Sovitaan 

aikatauluista ja työnjaosta. Päätetään, miten selvitetään nuorilta, millaisia asioita he haluaisivat tietää 

itsenäistymiseen liittyen. 

Päätös: Sini ja Johanna lähettää hankerahahakemukset, kun ollaan saatu selville hankkeisiin tarvittavat 

kustannukset Hennan avustuksella.  

 

§122 Syksyn keskustelupaneelin järjestäminen 

Viime kokouksessa päätimme keskustelupaneelin pidettäväksi marraskuussa. 

Nuorisovaltuuston kokouksessa 20.9. seuraavaa: Sini ja Kia kysyvät tilaisuuden järjestämisen 

mahdollisuutta Anett Blomilta. Krista ja Kylli kysyvät samaa Tuomas Einiöltä. Tilaisuus järjestetään lukion 

kakkosille ja yläkoulun yseille. Jos mahdollista tilaisuus striimataan myös muille luokille. Alustavasti 

yritetään järjestää viikoille 46-47. 

Päätösehdotus: Keskustellaan tilanteesta, sovitaan ajankohtaa, suunnitellaan työnjakoa ja kysymysten 

keräämistä. 

Päätös: Siirretään keskustelupaneeli tammikuulle. Sini ja Kia alustavasti kysyvät lukion rehtori Anett 

Blomilta viikkoja 3-4. Muuten pidetään suunnitelma samana. 

 

§123 Toisen varapuheenjohtajan valinta 

Viime kokouksessa nousi esiin, että nuorisovaltuustolla olisi hyvä olla varalla myös 2. varapuheenjohtaja.  

Päätösehdotus: Valitaan 2. puheenjohtaja.  

Päätös: Valittiin Sini Nielikäinen 2. varapuheenjohtajaksi, tuloksin Sini 4 ääntä ja Onni 2 ääntä. 

 

§124 Nuorisovaltuuston retki eduskuntaan 

Aiemmassa kokouksessa päätettiin järjestää loppuvuodesta tutustumismatka eduskuntaan.  

Päätösehdotus: Sovitaan asian selvittämisestä. 



Päätös: Sovimme kansanedustaja ehdokkaiksi Sofia Virran, Ritva Elomaan ja Eeva-Johanna Elorannan. Kia 

ottaa yhteyttä ensisijaisesti Sofia Virtaan, yritetään saada täysistunto päivä. 

Erika Mäkeläinen poistui kello 16.54. Matti Anttila poistui kello 16.55. 

 

§125 Terveiset valtuustosta, lautakunnista ja työryhmistä 

Päätösehdotus: Saatetaan tiedoksi mahdolliset terveiset. 

Päätös: Saatettiin tiedoksi. 

 

§126 Muut asiat 

Tiedoksi, että kouluruokailusta annettu palaute, joka johtanut ainakin palauteboxiin kunnan kaikkien 

koulujen ruokaloissa. Onko mausteita lisätty? 

Virpi Sarakaski oli laittanut Hennalle viestiä, että olisiko Nuorisovaltuustolla intoa lukea palautelaatikkoon 

tulleet palautteet. Henna vastaa Virpille myöntävästi. Mausteita ei ole saatu vielä, mutta keittiöön pitäisi 

tulla pippuria ja kastikkeita. 

Psykologille ja kuraattorille on vaikea saada aikaa, voisiko Nuoriso valtuusto auttaa? 

Valitaan ensi kokouksessa varasihteeri ja päivitetään Nuorisovaltuuston toimintasäännöt. 

 

§127 Seuraava kokous 

Keskiviikko 15.11. kello 15.00 kunnantalon kahvihuone 

 

§128 Kokouksen päättäminen 

Kokous päätettiin kello 17.34 

 

 

Kia Korpelainen  Sini Nielikäinen 

Puheenjohtaja   Sihteeri 

 

 

Aada Elfving   Johanna Leino 

Pöytäkirjantarkastaja  Pöytäkirjantarkastaja 


